
redacció: 93 458 87 80 – liniasantmarti@comunicacio21.com | anuncia’t: 686 42 95 17  – publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

Concert esperat pàg 9
Els Catarres tancaran
la minigira ‘L’últim 
adéu’ a Razzmatazz

liniasantmarti.cat · 10/11/2016 · Núm.100 · Difusió controlada per OJD-PGD: 14.806 exemplars quinzenalsbarcelona 
líniasantmartí

Comunicació 
Línia Sant Martí 
arriba a les 100 
edicions pàgs 11-14

No volen l’alberg
4500 veïns de la Vila Olímpica surten al carrer 
per rebutjar el nou ‘hostel’ de l’avinguda Icària

4Alerten que el barri s’està transformant però 
el consistori diu que té poc marge de maniobra pàg 8

Referent cultural
La Sala Beckett estrena
oficialment el seu nou
projecte al Poblenou pàg 9

Tardor festiva
Sant Martí-la Verneda i
el Clot-Camp de l’Arpa,
de Festa Major pàg 8

(IN)fusión flamenca
El Besòs acull fins al
pròxim 26 de novembre
el millor flamenc pàg 8

Botigues al carrer
L’Eix Sant Martí escalfa
motors per a Nadal
amb una mostra pàg 18



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17 
| 2 líniasantmartí.cat 10 novembre 2016



Reportatge líniasantmartí.cat 3 | 10 novembre 2016

“Volem llançar un missatge d'a-
larma perquè s'està produint un
nou cicle especulatiu. Pugen els llo-
guers mentre el nivell de renda de
la població no ha millorat”. Són pa-
raules d’Ada Colau pronuncia-
des el passat mes de març.  L’aug-
ment dels preus de lloguer a la ciu-
tat és una evidència. Ara bé, estem
davant d’un nou cicle especulatiu,
tal com deia l’alcaldessa?

“La situació del mercat de llo-
guer a Barcelona és preocupant, ja
que la demanda i l’oferta no avan-
cen al mateix ritme”. Qui fa el diag-
nòstic és Montse Pareja, profes-
sora d’Economia i investigadora de
la Universitat de Barcelona i es-
pecialista en el mercat de lloguer.
Tot i això, Pareja afegeix que ac-
tualment “no podem parlar d’un
boom com el d’abans de la crisi
perquè el 2001 creixien l’oferta i els
preus, però ara no és el cas, ja que
el mercat de lloguer no creix”. 

Del que sí que no hi ha dubte
és de l’augment de preus.  El 2015
van créixer al conjunt de la ciutat
un 7% segons un informe de l’A-
gència de l’Habitatge i al llarg d’a-
quest 2016, tal com recull el de-
partament d’Estadística de l’A-
juntament, els preus han aug-
mentat un 2,4%  en comparació als
del quart trimestre del 2015.

QUINS SÓN ELS MOTIUS?
“El mercat de lloguer a Barcelona
ha estat històricament reduït”,
aclareix Pareja. Aquesta professo-
ra experta en el mercat de lloguer
també apunta altres causes: “Un
dels problemes és que no tenim gai-
re habitatge social que cobreixi
les necessitats de sostre de deter-
minats col·lectius i aquesta funció
l’ha assumit el mercat de lloguer.
També cal recordar que Barcelona
és una ciutat particular perquè no
hi ha sòl en abundància”. 

Qui també fa un diagnòstic
semblant és Josep Ràfols, el pre-
sident de la Cambra de la Propie-
tat Urbana de Barcelona. Ràfols,
que alerta que el 2017 es podrien

superar els preus d’abans de la cri-
si, apunta la “pràctica inexistència
d’un parc públic de lloguer social
que fa que les tensions es carreguin
al mercat privat” i recorda que “per
fer créixer el parc de lloguer s’han
de donar garanties als inversors”.
Sobre aquesta qüestió, l’Ajunta-
ment ha anunciat que té previst
aprovar un pla que ha de perme-
tre que els 200 habitatges a l’any
dedicats a lloguer social passin a
ser 1.000. 

REGULAR EL MERCAT?
Una altra qüestió que hi ha al da-
munt la taula, plantejada per l’A-
juntament, és la regulació dels
preus del lloguer. “Volem imitar
iniciatives impulsades a Berlín, i es-
pecialment a París, on la regulació
del mercat de lloguer és un èxit”,
explicava el regidor d’Habitatge,
Josep Maria Montaner, a princi-
pis de juliol. L’aplicació de la me-
sura, però, s’entreveu complicada,
ja que l’Estat té les competències
en la matèria. 

“El control de preus té, histò-
ricament, efectes negatius”, re-

corda la professora Pareja. Tot i
això, afegeix que “actualment po-
dria tenir sentit en determinats ba-
rris, ja que el mercat no ho pot re-
soldre tot”. Qui no ho veu gens clar
és el president de la Cambra de la
Propietat Urbana. “És poc eficient
per solucionar els problemes”,
considera Ràfols, que  afegeix que
“la situació de Berlín i París no té
res a veure amb Barcelona. La pri-
mera és una ciutat subvencionada
i amb molt de sòl i la segona té uns
preus més alts que no admeten
comparació amb Barcelona”.

SINDICAT DE LLOGATERS
En el debat sobre el lloguer dels
preus dels pisos darrerament ha
aparegut una altra derivada: la pos-
sibilitat de crear un sindicat de llo-
gaters per defensar els drets d’a-
quests últims. Tindria com a ob-
jectiu pressionar les administra-
cions per, entre altres coses, de-
manar topalls al lloguer. La idea la
impulsa l’Observatori DESC i la
seva presidenta, Irene Escorihue-
la, explica que “ha augmentat la
gent que s’adreça a nosaltres amb

problemàtiques relacionades amb
el lloguer”. Afegeix que, si en algun
moment té sentit plantejar una
cosa així és ara, perquè “hi ha una
desprotecció molt forta dels in-
quilins, abusos dels propietaris
amb temes com les fiances o les
obres...”. La creació d’aquest sin-
dicat es troba en la seva fase inicial.
Els seus impulsors han celebrat
tres reunions, una de les quals amb
la presència el secretari  general del
sindicat internacional de lloga-
ters, Magnus Hammar.

PREUS AL DISTRICTE
En el cas de Sant Martí, l’evolució
dels preus en els darrers dos anys
i mig, segons el departament d’Es-
tadística del consistori, ha estat la
següent. El primer trimestre del
2014 el preu mitjà d’un lloguer
era de 640 euros, mentre que
aquest mateix preu va passar a
660 euros un any més tard. D’a-
quests 660 del primer trimestre
del 2015 es va passar als 724 eu-
ros del primer trimestre d’en-
guany i en el segon trimestre la xi-
fra s’ha enfilat fins als 754 euros.

Una nova bombolla?
» Els preus de lloguer dels pisos a la ciutat podrien arribar l’any que ve al nivell d’abans de la crisi
» L’opció de regular el mercat té partidaris i detractors i es comença a gestar un sindicat de llogaters

Albert Ribas
SANT MARTÍ

Els preus de lloguer dels pisos a la ciutat han experimentat un fort creixement des del 2014. Foto: Arxiu
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Un diari plural

per @ModernetdeMerda   

4El discurs que volien de Rufián

Me dirijo hoy a ustedes, seño-
res del Partido Popular y del
Partido Socialista, con el único
objetivo de poder felicitarles y
desearles una legislatura llena
de éxitos. Aunque estoy con-
vencido de que será así, no
quería iniciar mi intervención
sin trasladarles mi apoyo y con-
fianza. No puede ser de otra
manera. No debe.

Qué les voy a contar que no
sepan. Me gustan sus modales,
me gustan sus pactos, me gus-
tan sus transiciones. Me gustan
sus partidos. Me entusiasma
el pasado que nos han regalado
y me excita el futuro que está
por venir. Menuda investidura
llena de generosidad que están
protagonizando. Qué ejemplo.
Es exactamente así como se
construye un país, con respon-
sabilidad, y es exactamente así
como lo quiero yo.

Precisamente apelando a
esta responsabilidad, permí-
tanme que dirija unas breves
palabras a la bancada socialis-
ta. Gracias, compañeros. Gra-

cias por su sentido de estado.
Gracias por estar donde la Es-
paña socialista pedía que estu-
vieran. Por ser valientes y no de-
jarse atemorizar por una cor-
rupción que tampoco es tanta,
por una regresión social que po-
dría ser peor, por unos vicios
predemocráticos que no tienen
por qué asustarnos, por una se-
paración de poderes que bueno,
ya se irán separando.

Son ustedes el orgullo de
España. La democracia inter-
na de su partido dictaminó
una opción legítima, sin tram-
pa ni cartón, y ustedes, dignos,
la han seguido en una demos-
tración de compromiso que les
honra. Porque sí, escuchando
a la gente es como se solucio-
nan las cosas. Y en el PSOE
han escuchado como hacía
años que no escuchaban, y
han dignificado sus siglas
como hacía décadas que no las
dignificaban.

Que nadie lo dude, los me-
ses que vienen les darán la ra-
zón. Por eso yo prefiero ya dár-

sela hoy. PP y PSOE, PSOE y
PP; el futuro y la esperanza se
dan la mano para consolidar el
país (y El País) de los últimos
años: sin mordazas, sin escán-
dalos, sin intromisiones políti-
cas en la justicia, sin imposi-
ciones, sin desacuerdos, sin vu-
eltas al pasado. Sin nada.

Se lo digo con el corazón, sa-
ben que no miento. Yo porque
ahora ya me he comprometido
con la gente de Esquerra y me
sabe mal, pero si no me venía
hoy mismo a sus filas a formar
parte de esta bendición, se lo
aseguro. Aunque ahora no sea
posible, espero deseoso que
pueda ser así en un futuro,
pues ni se imaginan el senti-
miento de traición que me cor-
roe por las venas cada vez que
les veo a ustedes tan sacrifica-
dos y a mí tan rufián.

Gracias por cederme la pa-
labra. Por enseñarme a hablar.
Por darme la vida. Y por mejo-
rármela aún más, a mí y a todos
los españoles, durante los pró-
ximos años. Adelante, héroes.

4Penjar-se les medalles
per Jordi Lleal

Tot just prendre possessió del
càrrec, el ministre d’Interior
Juan Ignacio Zoido declara:
“Los andaluces hemos levanta-
do Catalunya”. Jo al senyor Zoi-
do no l’he vist en lloc de Cata-
lunya, treballant per aixecar-la.
A què ve ara? Com es pot apro-
piar en persona ell, i afegir-hi els
pobres andalusos, que avorrits
de passar gana i penúries al
seu país, dominat per les oli-
garquies i cacics també andalu-
sos, van marxar a altres països
d’Espanya, Europa i Amèrica a
cercar treball i dignitat que els
era negat a casa seva? Catalunya
l’han aixecat des de fa centenars
d’anys diferents onades migra-
tòries des d’Occitània el segle
XV, de Múrcia, Aragó, Extre-
madura, Galícia, Sud-amèrica,
Nord-àfrica i els Sud-saharians
i ara gent dels països de l’est
d’Europa i xinesos. Quin batibull
de races, cultures, llengües i re-

ligions, i tots a la recerca d’un
treball, una casa i un futur mi-
llor per a les seves famílies, el
que no tenien al seu país. 

És d’una simplicitat mental
enorme, voler apropiar-se de la
prosperitat de Catalunya, i els
catalans que ja hi eren, què? És
que per ventura passaven per
allà per casualitat? Quan dic
catalans, no faig referència als
catalans de soca-rel, hi incloc
als vinguts en les diferents
onades migratòries i que són
també catalans de ple dret.
En ple segle XXI parlar dels
andalusos que han aixecat Ca-
talunya ja està fora de context,
perquè ja són catalans d’unes
quantes generacions. Conti-
nuen amb els tòpics i quatre
frases fetes, en toc cas, si vol fer
demagògia barata, parli dels
nou vinguts de fa pocs anys i
com que no són andalusos,
no en parlarà oi? Quin fàstic!

Un diari participatiu

@jordisanchezp: Tots som Montse Ven-
turós. Cap jutge podrà limitar la nostra
llibertat de voler ser ni d'expressar-nos
sense censures. Prou judicialització.

@Llibertferri: Que la detenció de la
Montserrat Venturós hagi estat l'endemà
mateix del nou govern espanyol no és cap
casualitat. És tot un avís. No badem.

@mkserra: Hem tingut molta sort amb
el nou govern Rajoy: Soraya s'encar-
regarà del tema català. La independèn-
cia ja és a tocar.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Eva
“No em sembla bé.
No hi estic gens d’a-
cord. Crec que l’es-
pai es podria rea-
profitar d’una altra
manera més útil per
al barri. Penso que

la Vila Olímpica ja està prou explotada i
que el tipus de turisme que això portarà
tampoc serà de qualitat.”

Juan
“Crec que és una
trampa per part de
l’Ajuntament. Fa
uns mesos diuen
que no concedei-
xen llicències ho-
teleres i ara de sob-

te planten un alberg aquí. A més tindrà
moltíssimes habitacions tenint en comp-
te la mida que té l’edifici.”

Iveta
“Crearà desordre i
malestar. Tenim els
parcs oberts i estic
segura que els que
s’allotgin a l’alberg
hi entraran, faran
soroll i això és una

zona on també hi viu gent gran. En el seu
dia vam pagar diners per venir a viure amb
tranquil·litat al costat de la platja.”

Miguel Ángel
“Segur que crearà
problemes. Ja ha
passat amb els bars
de l’avinguda del
Litoral i ha generat
problemes com in-
seguretat o prosti-

tució. Aquí hi ha zones privades que gai-
rebé ningú ha volgut tancar mai i crec que
això serà incontrolable.” 

Què et sembla que s’obri un alberg de 440 places a la Vila Olímpica?
per Pau Arriaga
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El procés polític que viu Cata-
lunya no s’explica sense les ma-
nifestacions massives que durant
els darrers anys ha protagonitzat
l’independentisme. El carrer ha
estat el lloc on, especialment
des de l’11 de setembre del 2012,
centenars de milers de catalans
han reivindicat la independència.
Ara les principals entitats inde-
pendentistes -ANC, Òmnium i
l’AMI- han convocat per aquest
diumenge 13 de novembre una
concentració de rebuig a les ac-
cions judicials que s’estan duent
a terme contra diferents càrrecs
electes implicats en el procés
independentista. El lloc: l’avin-
guda Maria Cristina de Barcelo-
na. L’hora: les 12 del migdia.

Sota el lema Per la demo-
cràcia. Defensem les nostres
institucions, els organitzadors
de la concentració tenen com a
objectiu mostrar el rebuig als
“atacs judicials i polítics” con-
tra diferents càrrecs electes ca-
talans. Aquests representants

polítics que estan sent investi-
gats judicialment són la presi-
denta del Parlament, Carme
Forcadell; l'alcaldessa de Berga,
Montse Venturós, i el regidor de
Vic Joan Coma. Tots tres seran
diumenge a l’avinguda Maria
Cristina. Tindran al costat l'ex-
president Artur Mas, les ex-
conselleres Irene Rigau i Joana
Ortega i el diputat al Congrés
Francesc Homs, imputats pel 9-
N, així com diversos membres
de la societat civil que també es-
tan encausats, com ara el pre-
sident de Catalunya Acció, San-
tiago Espot.

“NI SIGLES, NI PARTITS”
Durant la presentació de l’acte,
el president de l’ANC, Jordi
Sànchez, va fer una crida als ciu-
tadans a defensar “les institu-
cions escollides democràtica-
ment” i a reivindicar la “legiti-
mitat” de la tasca feta a favor del
dret a decidir i del procés inde-
pendentista. Sànchez també va
avançar que el protagonisme
de l’acte serà per als càrrecs
electes investigats judicialment
i que, al mateix temps, tindran
una “presència simbòlica totes

aquelles lleis, decrets i actua-
cions que el govern espanyol ha
frenat amb la col·laboració in-
estimable del Tribunal Consti-
tucional”.

Per la seva banda, el presi-
dent d’Òmnium, Jordi Cuixart,
va voler destacar que la con-
centració d’aquest diumenge
“no va de sigles de partits, ni de
personalismes ni de banderes,
sinó de democràcia”. Cuixart
va afegir que diumenge hi hau-
rà l’oportunitat de denunciar

“l’estratègia de divisió de la so-
cietat catalana” que porta a ter-
me el govern espanyol per frenar
“els reptes de futur”.   

MÉS DE 100 AUTOBUSOS
La concentració de diumenge,
com és lògic, no serà compara-
ble a les de les darreres Diades,
però de ben segur que la capa-
citat de mobilització indepen-
dentista tornarà a quedar de-
mostrada. De moment ja hi ha
més d’un centenar d’autocars de

diferents punts de Catalunya
confirmats.

Qui no hi serà, però, és el pre-
sident de la Generalitat, Carles
Puigdemont. I és que la con-
centració de diumenge coinci-
deix amb el seu nomenament
com a fill predilecte d’Amer (la
Selva), el seu poble natal.  L’a-
nunci de l’absència de Puigde-
mont el va fer Sànchez des de Gi-
rona, on va acudir per reclamar
el suport de la ciutadania per a
la manifestació de diumenge.

ElSí torna al carrer
» Barcelona acull diumenge una concentració de rebuig als “atacs” contra diferents càrrecs electes catalans
» L’ANC, l’AMI i Òmnium Cultural fan una crida a defensar “les institucions escollides democràticament”

El regidor de la CUP de Vic, Joan Coma, va desobeir fa unes setmanes l’Audiència Nacional. Foto: ANC

Albert Ribas
BARCELONA

Agenda Nacional
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Sant Martí

En peu de guerra. Així estan els
aproximadament 500 veïns de la
Vila Olímpica que dissabte passat
van sortir al carrer per mostrar el
seu absolut rebuig a l’obertura
d’un alberg de 440 places al nú-
mero 145 de l’avinguda Icària.

La concentració veïnal va
arrencar a dos quarts d’onze del
matí. L’Associació de Veïns de la
Vila Olímpica va apostar per ta-
llar l’avinguda Icària per denun-
ciar la pressió turística que, diuen,
pateix el barri, i que només farà
que augmentar si s’acaba obrint
aquest nou alberg. 

El hostel, però, té els permisos
en regla, ja que va aconseguir es-
quivar la moratòria hotelera de
l’Ajuntament perquè el certificat
d’aprofitament urbanístic es va
tramitar a finals del passat man-

dat.  Tot i això, el president de l’as-
sociació de veïns, Jordi Giró, ha
deixat clar que exploraran qual-
sevol escletxa de l’expedient de
l’alberg per veure si hi ha la pos-
sibilitat de dur la qüestió a la
justícia. Al mateix temps, Giró
també ha denunciat que l’Ajun-
tament no ha estat prou transpa-
rent en tot el procés.

Precisament, la tinent d’al-
calde d’Urbanisme, Janet Sanz,

va fer acte de presència a la pro-
testa. Sanz, que va ser escridas-
sada pels manifestants, va de-
fensar que l’Ajuntament té la
mateixa opinió que els veïns
però que ara mateix poca cosa
pot fer per evitar l’obertura d’a-
quest alberg que ha enfurismat el
veïnat. Tot i això, el consistori ex-
plora l’opció de negociar amb els
propietaris  la possibilitat que l’e-
difici tingui un altre ús.

Imatge d’un moment de la protesta contra l’alberg. Foto: Twitter (@ERCbcn)

500 veïns de la Vila Olímpica 
es rebel·len contra el nou alberg
» Denuncien que el barri s’està transformant a causa del turisme
» El consistori diu que té les mans lligades però vol intentar negociar

El Besòs acull fins al pròxim 26
de novembre el millor flamenc
MÚSICA4El Centre Cívic Besòs
acull des del passat dia quatre de
novembre, i fins al pròxim dia
26, una nova edició del cicle
‘(IN) fusión flamenca’.

El festival, que se celebra
des del 2003, és la culminació
del Projecte Singular de Fla-
menc, que impulsa el centre cí-
vic. Es tracta d’un projecte que
promou la promoció, el suport a
la creació i la difusió cultural. Di-
vendres passat es va posar en
marxa amb la inauguració de

l’exposició ‘Dicotomia flamenca’
i amb l’espectacle de Duquende,
mentre que l’endemà va arribar
el torn de La Petita (in)fusión
amb ‘Ets Especial’, de Landry El
Rumbero. 

Dilluns, d’altra banda, es va
celebrar la tertúlia sobre músi-
ca flamenca a càrrec de la Bi-
blioteca Ramon d’Alòs-Moner,
mentre que per demà a dos
quarts de deu del vespre hi ha
programat l’espectacle ‘ Mi Le-
gado Morentiano.   

CELEBRACIÓ4L’estiu és la prin-
cipal estació per a les Festes Ma-
jors, però això no vol dir que a la
tardor no n’hi hagi. I és que des
del passat dia 4, i fins al pròxim
dia 20, està en marxa la Festa
Major la de Sant Martí de Pro-
vençals i la Verneda i la del Clot
i Camp de l’Arpa.

La de Sant Martí de Proven-
çals i la Verneda va arrencar amb
un cap de setmana on els veïns
van poder gaudir de diferents
activitats, com ara el ball de la gent

gran, la inauguració de l’exposi-
ció ‘Sant Martí de Provençals,
300 anys’, la tercera Mostra de
Comerç i Fora Stocks de Tardor,
la paellada popular, el pregó de
Jaume Arnella o la cercavila.

Per avui hi ha prevista una  xe-
rrada sobre la situació dels refu-
giats, mentre que de cara el cap de
setmana alguns dels actes més
destacats seran la botifarrada, el
Correclown, la mostra de danses,
el matí infantil o l’espectacle tea-
tral comunitari ‘Fils de vida’. 

Pel que fa al Clot i al Camp de
l’Arpa, divendres passat es va ce-
lebrar la Nit Jove, mentre que
dissabte i diumenge els veïns van
poder gaudir, entre altres coses, de
diferents tallers, la Nit de Tapes al
Mercat, l’obra de teatre ‘El sopar
dels idiotes’, la cercavila de gegants,
el pregó o la botifarrada.

Aquest cap de setmana el
programa inclou una gran quan-
titat d’actes, com ara la Fira
d’Artesans, el dinar popular o la
diada castellera. 

La Verneda | L’àvia més longeva de l’Estat fa 115 anys 
Ana Vela Rubio és l’àvia més longeva de l’Estat i la segona d’Europa. Viu 

en una residència geriàtrica de la Verneda des de l’any 2008 i el passat 29 
d’octubre va celebrar el seu 115è aniversari. Vela va néixer el 1901 a 

Puente Genil (Còrdova) i va arribar a Catalunya a la dècada dels 40. 

Redacció
LA VILA OLÍMPICA

Duquende va ser protagonista divendres passat. Foto: Districte

Temps de Festes Majors

El Clot celebra aquests dies la seva Festa Major. Foto: Twitter (@CUPSantMartí)
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Els Catarres tancaran  ‘L’últim
adéu’ a la sala Razzmatazz

CONCERT4Els Catarres ja enfi-
len la recta final de la gira de pre-
sentació del disc Big Bang que els
ha dut a escenaris d’arreu del
món, com ara a la Xina, on el
passat mes de maig van fer un
parell de concerts. El pròxim
dia 19 la banda serà a la sala
Razzmatazz per oferir el darrer
concert de ‘L’últim adéu’, la mi-
nigira de nou dies per Barcelo-
na que posen en marxa avui i
que els portarà a fer set concerts
en sales diferents de la ciutat en
només 10 dies.

L'últim adéu també és una
iniciativa per celebrar el 15è ani-
versari de l'Associació de Sales de
Concerts de Catalunya (ASACC).
Però a banda de la commemo-

ració, el grup també vol reivin-
dicar les sales com a  actors cul-
turals clau després d’haver patit
dificultats a causa  de la crisi eco-
nòmica. “Vivim en una època de
grans festivals però les sales tam-
bé són imprescindibles”, va ex-
plicar el cantant Èric Vergés du-
rant la presentació de ‘L’últim
adéu’. Vergés va afegir que “la sa-
lut de les sales és un reflex de la
salut de la cultura del país”.

ATURADA LLARGA
Durant la mateixa roda de prem-
sa de presentació d’aquesta mi-
nigira, el grup també va explicar
que després de ‘L’últim adéu’ fa-
ran una “aturada indefinida”
d'un any i mig, com a mínim.

La Sala Beckett-Obrador In-
ternacional de Dramatúrgia ja
ha endegat la seva nova etapa al
Poblenou amb un projecte de
canvi i de continuïtat i farà la
seva estrena oficial dilluns que
ve amb l’obra ‘La desaparició de
Wendy’, de Josep Maria Benet
i Jornet i dirigida per Oriol
Broggi. L’obra va començar a
fer ahir funcions prèvies que
duraran fins diumenge. D’a-
questa manera, la Beckett es-
trena la nova etapa homenat-
jant una “figura cabdal” del te-
atre català, un “pont entre dues
generacions de dramaturgs i
peça imprescindible per tal que
la creació contemporània cata-
lana es trobi en aquest mo-
ment dolç”.

Així doncs, el projecte re-
presenta un canvi perquè es-
trena nova seu a l’antiga Coo-
perativa Popular de Consum
Pau i Justícia del carrer Pere IV,
però també perquè el projecte
s’ha redifinit i ampliat, ja que
s’ha adaptat al context socio-
cultural actual i a la nova si-
tuació teatral, i ha adoptat un

nou funcionament i model de
gestió. El nou projecte, però,
també aposta per la continuïtat
perquè manté la seva identitat
com a espai de creació, forma-
ció i experimentació dedicat
especialment a la dramatúrgia
contemporània.

L’activitat de la nova Sala
Beckett s’estructura en quatre
grans eixos. El primer és la cre-
ació, que busca  impulsar, faci-
litar, acollir i donar a conèixer
creació escènica viva en tots
els seus estadis evolutius; el
segon és la formació en drama-

túrgia i escriptura teatral des de
l’òptica d’un aprenentatge in-
tegral, compartit, obert i per-
manent que doni confiança,
disposi i prepari per a la creació;
el tercer és el pensament i el de-
bat, que busquen  generar un
àmbit permanent de debat i
pensament crític i creatiu, i fo-
mentar la relació entre el teatre
i la resta de la societat mentre
que el quart i últim és el suport
a l’autoria dramàtica per tal
d’oferir als dramaturgs cata-
lans  eines útils de promoció i
internacionalització.

La nova Sala Beckett és al carrer Pere IV. Foto: Línia Sant Martí

La Sala Beckett enceta el seu
nou projecte al Poblenou

Redacció
EL POBLENOU

Els Catarres seran a Razzmatazz el dia 19 de novembre. Foto: Els Catarres
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4100. Número rodó. Efemèri-
de que no és poca cosa. Avui Lí-
nia Sant Martí arriba al cente-
nar d’edicions, i ho fa des d’una
posició de lideratge: som la pu-
blicació més llegida al districte.
“Quin mèrit, seguir sortint en pa-
per cada quinze dies!”, ens dieu
molts. Sorpresa barrejada amb
dosis variables d’admiració. Això
és el que es desprèn de les vos-
tres felicitacions, algunes de les
quals recollim en aquest suple-
ment especial. I no ens ha d’es-
tranyar que sigui així, perquè els
primers a matar el paper abans
d’hora hem estat i seguim sent
nosaltres: els periodistes.

Quin gremi, el nostre! Sem-
pre posant dates de caducitat al

que fem, als suports que utilitzem,
al que representem. I ves per on,
aquí estem: celebrant el número
100 d’una publicació que ha sa-
but trobar en el format paper i en
fugir de l’allau digital la seva raó
de ser. Contradient les profecies
apocalíptiques. Deixant que la ca-
ducitat la poseu vosaltres, els
lectors i els anunciants (còmpli-
ces fidels), en funció de si us
som útils o no. Aplicant sentit
comú a aquest monstre de la im-
mediatesa que ens devora. De-
fensant els valors tradicionals
del periodisme. La feina ben feta.

I dia rere dia veiem que, a di-
ferència del que predica la teoria,
ens valoreu si fem les coses amb
reflexió, amb rigor, amb plura-

litat. En paper, i també en digi-
tal, però sobretot en paper. I als
barris. Amb vosaltres. Amb els
veïns i els comerciants. Parlant
del que us toca de prop, sigui nou
o no. Cridaner o no. Aportant-
vos valor. Allò de les comunitats
de lectors, però de debò. El dia a
dia. La teva trucada queixant-te
d’una informació que no et fa el
pes. El feedback més enllà del co-
mentari web.

Sempre he pensat que, men-
tre tingui sentit el que fem, Línia
Sant Martí tindrà futur. I crec
que fins ara, modestament, ha
estat així. Ja ens ho direu vosal-
tres, quan no ens trobeu útils. De
moment, nosaltres anem per
feina i us ho posarem difícil.

El periòdic quinzenal Línia Sant
Martí edita avui el seu número
100 mantenint el lideratge en
lectors i difusió al districte. La
capçalera, fundada l’any 2010, re-
valida la seva presència territorial
i es consolida com la publicació de
referència a tots els barris de
Sant Martí, amb 14.806 exem-
plars quinzenals sotmesos al con-
trol d’OJD-PGD.

Coincidint amb aquesta efe-
mèride, l’empresa editora anun-
cia un ambiciós pla de rellança-
ment progressiu per incrementar

continguts, paginació i difusió
en els mesos vinents. L’objectiu és
poder seguir creixent en un con-
text econòmic que comença a
donar símptomes de reactiva-
ció. En aquest sentit, els plans de
la capçalera passen per incre-
mentar el seu pes i arrelament als
barris menys cèntrics, on pro-
gressivament s’incrementarà la
seva difusió.

Línia Sant Martí pertany al
Grup Comunicació 21, que edita en
xarxa una vintena de capçaleres de
proximitat i distribueix 394.056
exemplars certificats a la ciutat de
Barcelona i l’àrea metropolitana,
aconseguint arribar a nous targets
de lectors complementaris als de
la premsa generalista.

Línia Sant Martí es consolida
» La capçalera arriba a les 100 edicions revalidant el lideratge als diversos barris del districte

Redacció
SANT MARTÍ

Anem per feina
Per Arnau Nadeu, director editorial de la xarxa de periòdics Línia

Especial Línia Sant Martí 100
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Línia Sant Martí arriba al 100
Josep Maria Montaner
Regidor de Sant Martí (BComú)
Que una publicació en paper arribi al número 100
és motiu d’alegria. Sobretot en un món digital on la
rapidesa i el reduccionisme de la informació fan en-
cara més necessària l’ordenació de continguts que
permet el paper. Sant Martí ha estat degà en infor-
mació de proximitat des dels temps de la històrica
revista Quatre Cantons i manté amb bona salut pu-
blicacions veïnals com El Poblenou i El butlletí de
l’AVV Clot Camp de l’Arpa. Per això celebrem tam-
bé que Línia Sant Martí arribi al seu centenari. 

Lourdes Arrando
ERC Sant Martí
Arribar al número 100 és una mostra de conso-
lidació. La premsa local és una eina imprescindible
d’impuls democràtic i de participació de la ciu-
tadania que ens apropa al dia a dia dels nostres
barris. Per aquesta raó, des d’Esquerra Republi-
cana de Catalunya us animem a mantenir aquest
compromís ciutadà i esperem poder celebrar
plegats molts anys més de Línia Sant Martí!

Xavier Bañón
PSC Sant Martí
Enhorabona per aquests cent números del Línia
Sant Martí, que ens permet estar assabentats de tot
allò que és notícia en els àmbits social, polític, es-
portiu, cultural, etc. als barris del districte. Valorem
molt la importància del periodisme local, que en un
món globalitzat com el nostre ens permet tenir in-
formació de proximitat per saber de primera mà les
preocupacions i inquietuds dels ciutadans i ciuta-
danes. Per tot plegat, el nostre reconeixement.

Ainhoa Ruiz
CUP Sant Martí
Hem de felicitar Línia Sant Martí pels seus 100
números al carrer donant notícies de proximitat
a totes les veïnes de Sant Martí. Per la important
tasca que tenen aquestes publicacions per man-
tenir-se en peu en un món sobreinformat, i per ser
una eina de moltíssima utilitat per a la gent que
trepitgem i vivim als barris. Des d’una òptica de
lluita municipalista, aquestes eines informatives
són molt necessàries i les hem de mantenir.

Genís Boadella
PDECat Sant Martí
És un plaer poder escriure aquestes línies per fe-
licitar Línia Sant Martí per la seva edició núme-
ro 100. Vagi per endavant, per tant, la felicitació,
els ànims i tot el suport perquè seguiu publicant.
Però més enllà del desig de futur, sobretot toca fer
una feina de reconeixement a la tasca feta fins ara.
Sense cap mena de dubte, seguir l’actualitat de Sant
Martí sense el Línia Sant Martíavui dia ja s’ha con-
vertit en impensable. Bona feina i molts èxits!

María Eugenia Angulo
C’s Sant Martí
A finals del 2010 es va publicar un dels primers
números de Línia Sant Martí. Una de les notí-
cies ens informava de la recollida d'aliments de
l'Eix Besòs: 200kg de menjar que es destinaven
a les persones més necessitades del Besòs. Du-
rant aquests anys heu fet possible que aquesta
tasca informativa de proximitat continuï i pu-
guem celebrar l’edició número 100. Enhorabo-
na i per molts aniversaris més!

Manuel Gallardo
PP Sant Martí
Felicitats a tota la redacció del Línia Sant Mar-
tí per arribar al número 100 explicant l’actuali-
tat del districte. En aquests darrers anys de greu
crisi en els mitjans de comunicació, els Línia heu
sabut trobar la fórmula per continuar informant
de les notícies dels nostres barris i consolidar-vos
com un referent en la informació local de Barce-
lona. Enhorabona i continueu amb la vostra tas-
ca d’informació de proximitat.

Toni Santos
AVV Sant Martí
Des de l'Associació de Veïns de Sant Martí
agraïm tota la difusió que es pugui fer de les nos-
tres opinions i reivindicacions per tal que un
nombre més gran de veïns i veïnes les puguin co-
nèixer. Valorem molt la tasca de difusió que feu
des del Línia Sant Martí i esperem que la nos-
tra relació sigui llarga i profitosa. Enhorabona
pels 100 números!

Santos Pérez
AVV Maresme
Des de l’Associació de Veïns i Veïnes del Ma-
resme volem felicitar Línia Sant Martí en la seva
edició número 100. Com a veïns i veïnes del ba-
rri no hem pogut gaudir en moltes ocasions de
la publicació. De tota manera, reiterem la nos-
tra felicitació i els animem a continuar treballant
amb entusiasme, perquè el 100 no és el punt d’a-
rribada sinó que ha de suposar un nou punt de
partida per millorar el servei als veïns i veïnes.

Salvador Clarós
AVV del Poblenou
Els 100 números de Línia Sant Martí suposen un
treball notable per a la seva continuïtat i un esforç
informatiu i de cohesió social per al districte. Mol-
tes felicitats, doncs, per haver-hi arribat! És d’agrair
que Sant Martí i la ciutat disposin d’un mitjà que
projecta la vida ciutadana a tots els que hi vivim,
perquè, a més de residents, tots som protagonis-
tes del dia a dia. Un fet essencial per anar fent una
ciutat més democràtica i més viva.

Especial Línia Sant Martí 100
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» Nombroses veus del món de la política, l’esport i del teixit cultural, 
associatiu i comercial del districte valoren l’efemèride del periòdic

Carles Martínez
Eix Sant Martí
Línia Sant Martí és una publicació local que s’ha
consolidat amb presència i lectors fidels. No-
saltres hem traspassat el nostre butlletí al dia-
ri, perquè creiem que és una eina de difusió molt
interessant per a les botigues i per a l’eix co-
mercial. Si no fos interessant, nosaltres no
hauríem apostat per ell. No ho puc dir més clar.
És un diari al dia de les notícies del barri i amb
credibilitat. 

Cristina Sancho
Eix Poblenou
Línia Sant Martí és un diari molt important, so-
bretot en l’àmbit del petit comerç, perquè hi surt
informació sobre les nostres activitats que no
apareix als grans mitjans de comunicació. En feu
molt de ressò i això s’agraeix. A més, sou una de
les poques vies que té la gent per informar-se del
que passa en el nostre barri. Enhorabona pels
vostres cent números!

Armand Colàs
Ass. de venedors dels Encants
Amb Línia Sant Martí tenim de primera mà les
veritables notícies que ens afecten. Les macro-
notícies estan bé, però un diari que parla del que
li passa al veí del costat és millor. A més, ens aju-
da a fer difusió de les nostres activitats entre els
veïns: els nostres principals clients. Vosaltres es-
teu sempre al nostre costat. Continueu, el perio-
disme de proximitat és molt valuós. Felicitats!

Mery Mañané
Castellers de Barcelona
Els Castellers de Barcelona volem felicitar-vos
efusivament per la vostra edició número 100, així
com agrair-vos la vostra tasca de difusió que aju-
da a entitats com la nostra a arribar a tots els ra-
cons del districte. El treball en equip per aconse-
guir un objectiu comú és un dels valors essencials
que compartim amb vosaltres i que demostra que,
quan les persones ens unim, la força humana no té
límits. Enhorabona i que en siguin molts més!

Robert Cot
Eix Clot
Sou un mitjà molt important a nivell d’activitats
i promoció de l’Eix Clot, i ho dic de debò. Des del
primer dia he tingut el Línia a la meva botiga.
El vostre periòdic s’ha convertit en un canal de
comunicació molt efectiu entre la població, so-
bretot en un barri com el Clot, que és com un po-
ble. Us felicito pel número 100 i espero que pu-
gueu arribar als 1.000!

Raquel Espada
Ass. de Botiguers del Besòs
Per a l’Associació de Botiguers del Besòs, Línia Sant
Martí és una eina de comunicació propera als nos-
tres veïns i clients. Les nostres accions comercials
al districte hi tenen ressò, i no queden diluïdes en
la gran ciutat. Ara que sembla que és més important
el què passa a l'altra banda del món que a dos ca-
rrers de casa, Línia Sant Martí ens brinda l'opor-
tunitat d’informar-nos sobre el nostre barri. Felicitats
pel vostre número 100!

David Pou
Eix Encants Nous
Enhorabona pels 100 números! El diari té molt
de ressò per la varietat dels seus articles i re-
portatges, tant de caràcter veïnal com d’esport o
polítics. Són plurals. A nivell de publicitat els es-
pais són visibles per al públic. Amb tot, Línia Sant
Martí ocupa una zona amb una densitat de po-
blació molt alta i ens és interessant per a la nos-
tra comunicació. Seguiu així!

Pere Rovira
Ball de Bastons del Clot
Des del Ball de Bastons del Clot us volem felici-
tar pels 100 primers números publicats i espe-
rem que pugueu fer-ne molts més. Moltes grà-
cies per la tasca informativa que esteu fent al ba-
rri, ja que sou un dels mitjans que doneu veu a
la gent per donar a conèixer les seves preocu-
pacions i a les entitats del barri per difondre els
seus actes i activitats.

Jordi Homs
CN Poblenou-Enginyers
Volem felicitar els primers 100 números de Línia
Sant Martí. En un moment de crisi generalitza-
da de la premsa, és un motiu de satisfacció poder
comprovar que hi ha encara veus independents
que realitzen la seva tasca. Des d’un club com el
nostre, històric i arrelat al Poblenou des de fa 85
anys, us volem encoratjar a seguir endavant, i a
no perdre el pols de la realitat del barri.

Joan Rión
CE Júpiter
Des del CE Júpiter felicitem Línia Sant Martí per
la tasca que realitza i pels 100 primers números,
alhora que desitgem que aquesta xifra segueixi
creixent. Per a una entitat com la nostra, arrelada
a la ciutat i al seu districte, la premsa local ha de
ser un company de viatge. I per a Sant Martí és
fonamental comptar amb mitjans d’informació
locals de qualitat. Moltes felicitats!

Especial Línia Sant Martí 100
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Número 5 · 3 de novembre de 2010 Número 17 · 29 de febrer de 2012 Número 24 · 31 d’octubre de 2012

Número 54 · 2 d’octubre de 2014 Número 63 · 19 de febrer de 2015 Número 66 · 16 d’abril de 2015

Número 79 · 19 de novembre de 2015 Número 93 · 29 de juny de 2016 Número 98 · 6 d’octubre de 2016

Especial Línia Sant Martí 100
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veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

La FAVB lliura 14.492 firmes al Parlament per exigir la protecció del sistema públic de salut

Defensant la sanitat pública
REIVINDICACIÓ/ El moviment veïnal de la
ciutat, que encapçala la Federació d’Asso-
ciacions de Veïns de Barcelona (FAVB), va
entregar el passat 19 d’octubre un total de
14.492 firmes al Parlament per exigir la de-
fensa del sistema públic de salut.
Des de la FAVB consideren que “és neces-

sari que els recursos que han estat desacti-
vats any rere any es posin en funcionament i
que s’obrin i funcionin els equipaments
tancats i els recursos desactivats el passat
mandat”. Això, segons l’entitat, serviria per
garantir la universalitat i la qualitat de l’ac-
tual sistema sanitari públic. Al mateix
temps, remarquen que cal “reparar els
danys produïts en la qualitat de l'atenció a
la salut, com ara les interminables llistes
d'espera en especialitats i proves diag-
nòstiques i quirúrgiques”. 
Els representants del moviment veïnal

que es van desplaçar fins al Parlament es
van concentrar a les 12 del matí a les por-
tes de la cambra i mitja hora més tard, a
dos quarts d’una, es van reunir amb els
portaveus de Salut dels diferents grups
parlamentaris per fer el lliurament de les
signatures i d’un manifest. Precisament, en
aquest document la FAVB denuncia que
“la descapitalització progressiva del sis-
tema públic, juntament amb la seva priva-
tització”  situa la sanitat catalana en un
escenari de “canvi de model” que consti-
tueix una “veritable amenaça”. En aquesta
línia, la FAVB lamenta “la insistència per in-
cloure activitats privades en els centres
públics” i crítica l’aposta que està fent l’ac-
tual conseller de Salut, Toni Comín, en
aquesta direcció. Al mateix temps, l’entitat

també es mostra molt crítica amb el fet
que no s’estarien “aprofitant els canvis als
estatuts dels consorcis públics per evitar
l’entrada d’entitats privades”. Un dels
exemples més significatius d’aquesta si-
tuació seria el cas del Parc Salut Mar.

L’HOSPITAL CLÍNIC
En el marc d’aquesta denúncia que la FAVB
fa respecte de la situació que viu la sanitat
pública catalana, un dels punts més preo-
cupants, segons aquesta plataforma veï-
nal, és el fet que “l’augment  progressiu de
les necessitats d'atenció sanitària con-
dueix en molts casos a utilitzar la sanitat
privada (mútues, concertacions i contrac-
tes) per obtenir-la”. En aquest escenari, el
document entregat als diferents repre-
sentants polítics posa com a exemple pa-
radigmàtic d’aquesta situació l’Hospital
Clínic i la seva “acceptació de pacients pri-
vats a BarnaClínic”. Un exemple, segons la
FAVB, de “negoci vergonyós  que beneficia
uns pocs que poden pagar per resoldre els
seus problemes de salut i provoca un
greuge al conjunt dels contribuents”. 
Per tot plegat, des de la Vocalia en De-

fensa de la Sanitat Pública de la FAVB con-
sideren que la societat catalana està
assistint a “l’intent de les elits econòmi-
ques del nostre país d'aliar-se amb les
elits mèdiques”. Un escenari que la plata-
forma rebutja de ple i que l’ha dut nova-
ment a instar els grups parlamentaris, el
conjunt del Parlament i el Govern “a de-
fensar el sistema sanitari públic i a pro-
moure les lleis i decrets que calguin
perquè aquest dret sigui efectiu.”

RESTAURACIÓ/ La comissió d’experts creada pel Gremi
de Restauració per elaborar propostes per a la nova or-
denança de terrasses no convenç la FAVB. La plataforma
veïnal considera que és l’Ajuntament qui hauria de liderar
un procés obert a tota la ciutadania. La reacció arriba des-
prés que a principis d’octubre el Gremi de Restauració cre-
és una comissió d’experts de diferents àmbits per tal que
elaborin un llibre blanc de les terrasses.
Així doncs, des de la FAVB consideren que el Gremi

vol “legitimar com a interessos de la ciutat els beneficis
obtinguts per l’explotació econòmica i privativa de l’es-
pai públic”. Per la seva banda, el director general del Gre-
mi va explicar durant la presentació de la iniciativa que
“l’objectiu és aconseguir un marc jurídic que no escan-
yi un dels principals sectors econòmics de Barcelona” i,
al mateix temps, “trobar una solució bona per als inte-
ressos de la ciutat”.
És per aquest motiu que la FAVB considera que el mis-

satge que s’està donant a la ciutadania és que “la revisió
de les ordenances ha d’obviar les problemàtiques de con-
vivència i de deteriorament de l’espai públic”. En con-
traposició a això, la plataforma demana una ordenança
que garanteixi “el dret al descans, a la salut, al medi am-
bient, a l’espai públic, a la seguretat i a la mobilitat”.

La FAVB reclama un procés participatiu
sobre les terrasses més ampli i plural HABITATGE/L’Observatori de Drets Económics, Socials i Cul-

turals (DESC), l’Assemblea del Raval, la Clota i la PAH, jun-
tament amb la Federació de Veïns de Barcelona (FAVB), van
presentar el passat 25 d’octubre la plataforma ‘Stop Desokupa’
per denunciar les pràctiques de l’empresa Desokupa, es-
pecialitzada en desallotjaments extrajudicials.
Durant l’acte de presentació, els integrants de la nova

plataforma van demanar a la Generalitat, l’Ajuntament i els
Mossos d’Esquadra que vigilin de prop l’activitat d’aques-
ta empresa, ja que consideren que fa servir “amenaces i in-
timidacions” durant les seves accions. 
La directora del DESC, Irene Escorihuela, va explicar que

ja han presentat una querella criminal per un dels des-
allotjaments portats a terme per aquesta empresa, a qui acu-
sen, entre altres delictes, de violació de domicili i d’actuar
com una organització criminal.

Creen la plataforma
‘Stop Desokupa’
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veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

SAGRADA FAMÍLIA/ L’Associació
de Veïns de la Sagrada Família ja
prepara el disseny del futur Ateneu
del barri després que fa unes set-
manes es va conèixer que l’Ajun-
tament comprarà un local de 1.400
metres quadrats al carrer Nàpols
per fer-hi aquest equipament.
Joan Itxaso, de l’Associació de

Veïns de la Sagrada Família, explica
que “les entitats del barri ja estem
fent comissions de treball per co-
mençar a decidir com organitza-
rem el futur Ateneu”. 
L’Ateneu és una llarga reivin-

dicació veïnal que ha de donar res-
posta a diferents necessitats d’un
barri plural i molt dens com és el
de la Sagrada Família.

Els veïns del barri 
ja dissenyen 
el futur Ateneu 

FESTA REIVINDICATIVA/ La plataforma
veïnal ‘El Borsí Per Al Barri’ es va presentar
en societat el passat 21 d’octubre amb
una festa popular celebrada a la plaça de
la Verònica, que va servir per reivindicar
que aquest edifici, situat al número 23
del carrer Avinyó, es transformi en un
espai veïnal.
Veïns i entitats del Gòtic van organit-

zar una jornada durant la qual els assis-
tents van poder gaudir d’actuacions
musicals, de màgia, poesia i arts plàsti-
ques i de xocolata calenta. Durant els par-
laments reivindicatius es va llegir el
manifest de la plataforma, on es reivindica
que l’edifici “no només representa un
valor patrimonial sinó simbòlic per la seva
vinculació amb les arts i el barri”.  ‘El Borsí

Per Al Barri’ denuncia que el Gòtic pateix la
presència d’un turisme desmesurat, uns
preus de l’habitatge molt alts, manca d’e-
quipaments de proximitat i de convivèn-
cia. És per aquest motiu que proposen
que l’edifici, també conegut com la Llotja,
es transformi en “una oportunitat per
crear un espai convivencial de referència
arrelat al territori on la creació, difusió,
promoció i experimentació de les arts
n’esdevinguin l’eix vertebrador”. Al mateix
temps, també demanen que aculli “un
casal de joves autogestionat”.
L’edifici pertany a la Generalitat i està

buit des de l’any 2009. Fins llavors va ser
la seu de l’Escola Superior de Disseny i
Art ‘Llotja’. Va haver de ser desallotjat per
dèficits de seguretat.

Veïns i entitats del Gòtic volen
que el Borsí sigui un espai veïnal

HISTÒRIA/ L’antic Ajuntament de
Sant Martí de Provençals va deixar
d’existir el 1716, quan el Decret de
Nova Planta va crear el model mu-
nicipal tal com el coneixem avui. 
Abans d’aquesta data, tal com

es pot veure ara en una exposició
que es pot visitar al Centre Cívic de
Sant Martí, les activitats de l’Ajun-
tament de Sant Martí de Provençals
regulava els escorxadors, els hos-
tals o els herbatges o sistemes de
pastures. S'ocupava de mantenir els
camins utilitzables, cobrava els im-
postos i s'ocupava de reclutar gent
per al servei militar. La mostra, or-
ganitzada pel Centre d’Estudis de
Sant Martí de Provençals, és un ho-
menatge a Pep Ortí.

Com era l’antic
Ajuntament 
de Sant Martí?

PUBLICACIÓ/ L’Espai Contraban-
dos va acollir el passat 20 d’octu-
bre la presentació de la nova re-
vista de la Taula Veïnal d’Urbanis-
me de Barcelona, ‘Marea Urbana’. 
La publicació aspira a conver-

tir-se en la veu de l’activisme ur-
banístic de la ciutat. Els encarregats
de conduir la presentació van ser
l’antropòleg José Mansilla, de l’OA-
CU; la geògrafa Mercè Tatjer, de la
Universitat de Barcelona; i els ar-
quitectes Josep Maria Lecea, d’Ar-
quitectes Sense Fronteres, i  Ferran
Sagarra, de la UPC.  
El primer fòrum veïnal sobre

l’urbanisme de la ciutat, impulsat
per la FAVB, es va celebrar l’oc-
tubre de l’any passat. 

Presenten la nova
revista d’urbanisme
‘Marea Urbana’

Una festa reivindicativa demana 
la pacificació de la Meridiana

URBANISME/ Un grup de veïns
que viuen al voltant de l’avin-
guda Meridiana van sortir al ca-
rrer el passat 22 d’octubre per
reivindicar de forma festiva una
reforma d’aquesta via que la faci
més humana. Els veïns i les dife-
rents associacions de la zona de-
manen una pacificació que
permeti reduir l’actual volum de
trànsit que suporta l’avinguda.
La jornada reivindicativa es va

posar en marxa a dos quarts de
deu del matí amb una pedalada
per la Meridiana, tot i que el
temps no va acabar d’acompan-
yar. La pluja va provocar que
algun dels actes previstos s’ha-
gués de suspendre. Una estona
més tard es van celebrar, entre un
quart de dotze i la una del migdia,
diferents xerrades sobre mobilitat
sostenible a l’Espai Jove Garcilaso
amb la participació de diferents
plataformes promotores d’una
mobilitat més sostenible.
La reivindicació de la transfor-

mació de la Meridiana ve de
lluny. De fet, el setembre del 2015
un total de 10 associacions  de
veïns dels diferents barris que to-
quen amb l’avinguda van fer pú-
blic un comunicat per “posar de
relleu la problemàtica que su-
posa l’avinguda Meridiana per als
nostres barris” . En aquell comu-
nicat els veïns van estructurar les
seves demandes en quatre punts
principals que haurien de servir
per combatre les deficiències que
denuncien que té l’avinguda. Al
document apuntaven que “la
Meridiana ha de deixar de ser
una autopista” i apostaven per-

què es “prioritzi el transport pú-
blic i la bicicleta”, ja que ara ma-
teix l’avinguda és un “espai
deshumanitzat”.  Les peticions
són actualment les mateixes, ja
que des de llavors no ha canviat
pràcticament res. És per això que
descrivien, i continuen descrivint,
la Meridiana com “un mur inne-
cessari, no només metafòrica-
ment parlant, sinó un mur físic i
psicològic que divideix barris per
la meitat i entre ells”. Per últim,
deixen clar que la seva petició és
“un projecte integral per a tota
l’avinguda perquè es converteixi
en un revulsiu per als nostres ba-
rris i deixi de ser un problema per
als veïns i veïnes”, cosa que espe-
ren que tiri endavant “amb la
nova etapa municipal”.
Dos mesos més tard de la

presentació d’aquest comunicat
per part dels veïns, el govern
municipal va anunciar la creació
d’un procés participatiu per de-
batre el futur de la Meridiana.
Això va ser el novembre de l’any
passat, moment en el qual la ti-
nenta d’alcalde i responsable
d’Urbanisme, Janet Sanz, va afir-
mar que el consistori vol que l’a-
vinguda es converteixi en un “eix
cívic de referència on el prota-
gonisme sigui per als vianants,
els espais verds i de lleure i el
transport públic”. Oleguer Mén-
dez, de l’Associació de Veïns de
la Sagrera, explica que la comis-
sió segueix el seu ritme però re-
corda que “passen els anys i no
s’acaba de fer res”. “Ens agradaria
veure que es fan passos enda-
vant”, conclou Méndez.
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L’Eix Sant Martí va celebrar
amb èxit dissabte passat la seva
tercera Mostra de Comerç Fora
Stocks de tardor, que va aplegar
una cinquantena de parades du-
rant tot el dia a la rambla Gui-
púscoa, entre els carrers Cantà-
bria i Maresme. De manera pa-
ral·lela també es va fer la tradi-
cional mostra d’artesans.

En termes de participació,
des de l’eix asseguren que hi va
haver “una bona afluència de vi-
sitants”. Això s’explica perquè les
previsions de pluja per a aquell
dia no es van fer realitat, per-
metent que l’associació treiés
les seves botigues al carrer per
escalfar motors de cara a la cam-
panya de Nadal. De fet, va apro-
fitar la mostra per celebrar el sor-
teig dels quatre vals de compra

per valor de 500 euros cadascun
que van anar a parar a les mans
de quatre afortunats que els po-
dran fer servir a les botigues
associades de l’eix durant aquest
mes. “Són 2.000 euros que aju-
daran a animar les compres de
cara a Nadal”, explica a Línia
Sant Martí Carles Martínez,

president de l’associació. Amb la
fira i la promoció dels vals de
compra, l’eix atraparà les com-
pres de cara a una campanya na-
dalenca que, segons Martínez,
pot ser “molt positiva”. 

A banda de l’aspecte comer-
cial, la mostra va oferir diverses
actuacions a un escenari. 

L’associació completa el seu cicle de fires d’enguany. Foto: Eix Sant Martí

L’Eix Sant Martí escalfa motors
per a Nadal amb una mostra
» La fira de tardor de l’associació aplega centenars de persones

» Se sortegen 2.000 euros en vals de compra per animar les vendes

Més de 2.000 visitants a la Nit
de Tapes al Mercat del Clot

GASTRONOMIA4En el marc de
la Festa Major del Clot-Camp de
l’Arpa, el Mercat del Clot va
acollir dissabte passat la seva
quarta Nit de Tapes. L’esdeve-
niment, coorganitzat per l’Eix
Clot, va aplegar més de 2.000
persones que van poder gaudir
de les diferents creacions gas-
tronòmiques realitzades pels
paradistes amb els millors pro-
ductes frescos.

A banda de l’aspecte culinari,
l’acte va comptar amb la música
dels discjòqueis Ayuso, Halldor &
Tny Duet Acústic, The Sound
Theory i Piratas, que van oferir el

seu repertori gràcies a Hangar 05
Producciones Artísticas. 

Des de l’Eix Clot i el mercat
han volgut agrair tots els col·la-
boradors per “fer de la Nit de Ta-
pes un dia perfecte”. 

Per altra banda, i seguint
amb la línia  de promoure la gas-
tronomia local, la tercera edició
del Triatapes segueix endavant.
Aquest esdeveniment està or-
ganitzat pels principals eixos
comercials del districte –Eix
Sant Martí, Eix Clot i Eix Po-
blenou–, on prop d’una qua-
rantena d’establiments ofereixen
tapa i beguda per 1,95 euros. 

La millor campanya de 
Nadal dels últims 8 anys?

OPTIMISME4Un cop més, les
previsions del sector del petit co-
merç de cara a Nadal apunten a
una nova pujada de les vendes
respecte de l’any passat. 

Segons preveu la Confede-
ració Espanyola de Comerç
(CEC), la campanya de Nadal
d’enguany tancarà amb un 5%
més de facturació respecte del
2015. El tret de sortida, assegu-
ren des de l’entitat, seran els des-
comptes del Black Friday, una

tradició anglosaxona que co-
mença a consolidar-se a l’Estat.

“Si se supera l’actual clima
d’incertesa, els comerciants viu-
ran la millor campanya de Nadal
dels últims vuit anys”, assegura
el president de la CEC, Manuel
García-Izquierdo. El mandatari
també va destacar els bons re-
sultats de les dades del creixe-
ment interanual de les vendes,
que per al setembre van marcar
una nova pujada. 

Redacció
SANT MARTÍ

Els visitants van omplir el mercat de gom a gom. Foto: Eix Clot

Consum | Campanya per millorar l’etiquetatge del peix
L’Institut Municipal de Mercats (IMMB), conjuntament amb altres administracions com
la Generalitat i entitats com el Gremi de Peixaters, ha posat en marxa una campanya per 
fomentar l’etiquetatge correcte a les peixateries i promocionar el peix de proximitat a les
llotges catalanes. De moment ja s’hi han inscrit 300 peixateries i 17 mercats de la ciutat, 

Encants Nous celebra la seva
13a Fira el 19 de novembre

MOSTRA4Els Jardins dels En-
cants Nous, situats al carrer
Dos de Maig, acolliran el  prò-
xim dissabte 19 de novembre la
13a edició de la fira comercial
que organitza l’Eix Encants
Nous. La fira s’havia de celebrar
dissabte passat però l’Eix va de-
cidir ajornar-la a causa de la
previsió de mal temps.

La jornada arrencarà a les
10 del matí i al llarg de tot el dia
els assistents a la fira podran
gaudir  dels diferents comerços
de proximitat, artesans, activi-
tats infantils gratuïtes i d’una

masterclass a càrrec del gimnàs
Duet Fit adreçada a tots aquells
que tinguin ganes de fer una
mica d’esport. 

XOCOLATADA SOLIDÀRIA
Un dels actes més destacats de
la Fira serà la xocolatada soli-
dària, que començarà a partir
de les cinc de la tarda. 

Qui vulgui gaudir d’aquest
berenar tan llaminer haurà
de pagar un euro. Tot el que es
recapti es destinarà a benefi-
ci de l’hospital infantil de Sant
Joan de Déu.
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El fantasma de la zona baixa no
s’allunya. Després de trencar una
mala ratxa de vuit partits sense vic-
tòries a finals del mes passat, el Jú-
piter va patir la cinquena derrota
del curs diumenge passat contra
el Terrassa (2-0).

Tot i que els de Juanjo García
van dominar durant el primer
tram del matx, el gran nom pro-
pi del matx va ser Raúl Torres. El
‘10’ del Terrassa va inventar-se un
golàs després d’una jugada d’es-
tratègia al minut 13. El gol va ser
una bufetada per al Júpiter, que de
mica en mica es va anar fent pe-
tit. Andrés va salvar una remata-
da de Velillas encara al primer
temps, però el mateix Torres, al
minut 9 de la represa, va senten-
ciar el partit.

Els gris-i-grana voldran re-

trobar-se amb la victòria diu-
menge al migdia, en el derbi con-
tra el Sant Andreu a la Verneda.

TRES PUNTS PER AL MARTINENC
Per la seva banda, el Martinenc va
sumar tres punts d’or diumenge
passat contra el Manresa (1-0).

No va ser el millor partit del
conjunt de Miguel López, que
van dominar contra l’equip del Ba-

ges, però va topar repetidament
contra el porter Carrillo. López va
fer un doble canvi al descans,
però va tocar la tecla correcta al
minut 65, quan va donar entrada
a Lozano, que va marcar el gol de
la victòria 10 minuts després.

El conjunt vermell voldrà con-
firmar la victòria en el pròxim par-
tit a domicili, diumenge al migdia
al camp del CF Ripollet.

Els gris-i-grana no van poder puntuar al Vallès Occidental. Foto: TFC

El Júpiter perd a Terrassa i no
s’allunya de la zona perillosa

» El Martinenc guanya el Manresa a casa i trenca la seva mala ratxa
» Sant Andreu i Ripollet seran els rivals d’aquest cap de setmana

Els Enginyers no poden
amb el CAU de València

RUGBI4No va poder ser. Els En-
ginyers no van poder fer bona la
victòria al derbi de fa 10 dies con-
tra el BUC i dissabte passat van
perdre en la seva visita al CAU
de València (25-16).

Els de Jordi Sánchez van co-
mençar guanyant al camp Riu
Túria gràcies a un punt de càs-
tig d’Hugo Canal, però els locals
van donar-li la volta al marcador
en poc més de set minuts, amb
un drop i un punt de càstig d’E-
du Sorribes. Un assaig de Mar-
tí Vicente (amb la posterior

transformació) tornava a donar
l’avantatge als del Poblenou.

Els locals van dominar molt
més durant la segona meitat i els
Enginyers van encaixar un assaig
només tornar dels vestidors. El
joc vertical i ofensiu dels valen-
cians els va portar a anotar dos
assajos més que van certificar
que els punts es quedaven a la
capital del Túria.

L’equip voldrà refer-se i su-
mar la quarta victòria del curs
demà passat al migdia a casa
contra l’RC Tecnidex València.

El Sant Martí Adrianenc
apallissa el filial del Bordils

HANDBOL4Exhibició al Giro-
nès. El Sant Martí Adrianenc con-
firma que ha agafat velocitat de
creuer i va aconseguir guanyar
després d’una segona part anto-
lògica dissabte passat contra el fi-
lial del Bordils (28-41).

Els de Pedro Pérez no van
voler donar cap marge per a la sor-
presa en la visita a un dels equips
de la zona baixa i van prendre la
iniciativa des de la sacada inicial.
L’avantatge del conjunt lila durant
els primers 30 minuts va oscil·lar
entre els dos i els quatre gols, però
l’equip de Carles Ramonet va

aconseguir arribar al segon temps
amb opcions de victòria (14-16).

La segona part, però, va ser
una altra història. L’equip va fun-
cionar com una tempesta perfec-
ta que va deixar caure una tem-
pesta perfecta sobre la porteria
dels gironins. Antonio López, amb
11 gols (vuit d’ells a la segona
meitat) va ser el gran protagonis-
ta del vespre a Bordils.

Demà passat a les set de la
tarda l’equip rebrà l’Handbol
Sant Joan Despí, un dels equips
de la meitat de la taula, al pave-
lló de la Verneda.

L’Ajuntament lluita contra
l’assetjament sexual a l’esport
INICIATIVA4Un esport sense
rastre d’assetjament i abús se-
xual. Aquest és l’objectiu que ha
portat l’Ajuntament a impulsar
el quadern Prevenció de l’asset-
jament i l’abús sexual i per raó
de sexe a l’esport, una iniciativa
pionera al país i a l’Estat espan-
yol. El quadern té un doble des-
tinatari: els clubs (tot el personal
que té relació amb els nens i les
nenes) i les famílies d’aquests jo-
ves esportistes.

El text s’estructura en tres
grans blocs: conèixer quins tipus
d’assetjament o d’abús existeixen,
detectar-los i, en darrera instàn-
cia, prevenir-los. A més, el qua-
dern també  inclou casos pràctics
i activitats que els usuaris poden
fer servir en el procés.

Aquesta guia es va començar
a treballar fa dos anys a partir d’un
estudi  del Grup de Recerca en
l’Esport i l’Activitat Física (GRE-
AF) de la Universitat de Vic.

Atletisme | Obren les inscripcions per a dues curses més
La tardor és sinònim de curses a la ciutat i després d’haver-se disputat algunes ja mítiques

(com la de la Mercè, la dels Bombers o la Cursa de la Dona), fa uns dies que ja han obert
les inscripcions per dues proves amb solera. La primera és la Jean Bouin (que es correrà el

dia 27 d’aquest mes) i l’altra és la Cursa dels Nassos (la cursa del dia 31 de desembre).

Redacció
SANT MARTÍ
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AGENDA QUINZENAL
DISSABTE 12 DE NOVEMBRE
17:30 Sarsuela: cançó d’amor i de guerra és el nom

d’aquesta història, que explica l’amor im-
possible de l’Eloi i la Francina al Pirineu. / Or-
feó Martinenc.

DILLUNS 21 DE NOVEMBRE
19:00 La companyia Carrega’t d’Energia ha

preparat un taller anomenat Mesures per a la
millora energètica de la llar on donaran con-
sells per estalviar en els rebuts. / Espai An-
toni Miró Peris.

DIMECRES 23 DE NOVEMBRE
18:00 Karin Konkle s’encarregarà de coordinar

aquesta jornada d’autodefensa femenina
emmarcada en la cinquena edició del Cicle
de Dones Creadores. / Centre Cultural La Fa-
rinera del Clot.

FINS AL 20 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda Últims dos caps de setmana en els

quals es podrà visitar la mostra Jardín Ceni-
za, una de les darreres creacions de l’artista
barcelonina Andrea Leria. / Fàbrica de Crea-
ció La Escocesa.

FINS AL 26 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda Vinyetes: història del còmic en ca-

talà és el nom de l’exposició que recorda i mos-
tra els títols més destacats del món i que
s’han traduït a la nostra llengua. / Bibliote-
ca Camp de l’Arpa - Caterina Albert.

DISSABTE 12 DE NOVEMBRE
12:00 La companyia Pinotxo en bicicleta s’en-

carregarà de la representació de l’obra Blau
marí. Entrada de 3 a 6 euros. / Casal de Ba-
rri Bac de Roda - Poblenou.

DIUMENGE 13 DE NOVEMBRE
12:00 La companyia Com sona? s’encarregarà

de la representació de l’obra Cromàtic, on els
músics juguen a imaginar. L’entrada per a
aquest espectacle és gratuïta. / Centre Cul-
tural La Farinera del Clot.

DISSABTE 12 DE NOVEMBRE
19:00 Partit d’handbol corresponent a la novena

jornada del grup D de la Primera estatal mas-
culina entre Sant Martí Adrianenc i l’Hand-
bol Sant Joan Despí. / Pavelló de la Verneda.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Segona sessió del cicle de narracions
infantils en anglès del cicle Lletra pe-
tita - Sac de rondalles. L’escola Down-
town serà l’encarregada de la sessió.
/ Biblioteca Xavier Benguerel.

El cicle de narració en anglès
continua a la Xavier Benguerel

Demà 11 de novembre a les 18:30

En aquest taller, organitzat per la
Sala Beckett, Enric Guillén farà una
aproximació a la figura de Benet i Jor-
net amb la lectura d’alguns dels seus
textos. / Sala Beckett.

La Sala Beckett llegeix textos
de Josep Maria Benet i Jornet

Dc. 16 de novembre a les 18:00

Eskizofrenia Rock Tour 2016 és el nom
de la darrera gira del grup basc Es-
korbuto, que portarà el seu conegut re-
pertori punk al disticte. / Sala Razz-
matazz.

El punk dels bascos Eskorbuto
arriba a la Sala Razzmatazz

Ds. 12 de novembre a les 20:00

Partit corresponent a la catorzena
jornada de Tercera divisió entre el CE
Júpiter i la UE Sant Andreu. / Munici-
pal de la Verneda.

El Júpiter afronta el
derbi contra el Sant Andreu

Dg. 13 de novembre a les 12:00
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